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temporalitat o interinitat; en qualsevol àmbit, la contracta-
ció indefinida, la formació continua, la promoció professional 
i totes aquelles mesures tendents a millorar les condicions 
d’ocupabilitat més enllà dels mínims legals establerts . I tenim 
com a premissa el diàleg social i la negociació col·lectiva i 
participació .

El dia 20 anem a treballar ja en l’Observatori del treball 
decent, perquè vosté veja que sí que estem fent coses .

I, senyor Carrasco, com ja li he dit en aquest fòrum en una 
altra ocasió, i crec que de manera repetida, la indústria de 
l’automòbil es troba en una situació de canvi estructural 
per la irrupció del motor elèctric de bateries . Estem en un 
moment disruptiu . No hi ha dubte que el sector camina cada 
vegada de forma més accelerada cap a la descarbonitza-
ció . Nosaltres hem de treballar per convertir aquest canvi en 
una oportunitat per a la nostra capacitat productiva i per a 
l’ocupació .

¿Sap qui va ser el conseller, i de quina comunitat autònoma, 
que va demanar al govern central en la conferència sectorial 
que calia un pla d’indústria potent i d’estímul de la demanda 
en l’àmbit del motor? Doncs el té ací present, el té ací 
present, i també el de les reformes . I si no, vaja i ho pregunta 
als diferents consellers i conselleres i sabrà qui ho va fer . 
Però aixina, ¿eh?, li ho dic aixina de claret .

En eixe sentit, defensem incentivar l’adquisició de vehi-
cles més nets i sostenibles, tal com està fent també França i 
Alemanya –que supose que estarà d’acord–; el desenvolupa-
ment d’una xarxa de recarrega; l’augment de la I+D+I; l’im-
puls de la formació professional i una política energètica 
basada en el desenvolupament d’energies renovables, l’efici-
ència energètica i preus competitius .

I ja, per enèsima vegada, li dic el suport . ¿Sap el suport de la 
conselleria d’economia sostenible a la indústria de l’auto-
mòbil? El Botànic, 118 milions d’euros . Incentius a Ford, 68 
milions d’euros . El pressupost de 2020, 15,4 milions d’eu-
ros . Si, amb aquestes dades, vosté diu que no estem ajudant 
la indústria de l’automoció, que baixe algú i que veja quant 
gestionaven vostés, perquè estaríem parlant d’un terç de 
totes i cadascuna d’estes ajudes .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Continuarem ara amb la pregunta que l’il·lustre diputat Juan 
Carlos Caballero formula al conseller d’economia sostenible, 
sectors productius .

Senyor Caballero, té vosté la paraula .

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, presidente .

Señor conseller, podemos estar de acuerdo en que esta 
pandemia ha sido un verdadero tsunami que se ha llevado 
la vida de demasiadas personas, más de 44 .000 españo-
les, y que ha tenido consecuencias sociales y económicas 
dramáticas .

Pero este tsunami no ha afectado a todos por igual . La mala 
gestión del Consell y, en especial, la mala gestión de su conse-
lleria ha convertido a la Comunidad Valenciana en una de las 
peores preparadas para afrontar esta crisis social y econó-
mica tras la pandemia: 100 .000 empleos destruidos, 75 .000 
parados más desde esta pandemia, 852 .000 parados entre 
desempleados y afectados por ERTE, 48 .600 autónomos 
valencianos todavía no han podido reactivar su negocio y 
miles de valencianos, a día de hoy, no han cobrado ni un solo 
euro de las prestaciones por ERTE que ustedes les habían 
prometido .

Señor Climent, frente a este drama, solo le voy a hacer una 
pregunta: ¿cree que su conselleria ha estado a la altura de la 
dramática situación de los valencianos?

Muchísimas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà l’honorable conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyor president .

Senyor diputat, com única i exclusivament m’ha fet eixa 
pregunte, jo li conteste amb un monosíl·lab, sí . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Senyor . . . té vosté la paraula, senyoria .

El senyor Caballero Montañés:

Creo que los desempleados, creo que las personas que no 
han cobrado un ERTE, creo que las personas que tienen una 
pyme, que son autónomos no pueden decir exactamente lo 
mismo de usted . Porque usted anunciar medidas ha anunci-
ado muchas, pero pagar no ha pagado ni una .

Señor Climent, sus falsas promesas solo han generado frus-
tración . El señor Puig prometió ayudas de hasta 1 .500 euros 
a los autónomos que se veían afectados por esta pandemia . 
Tres meses después conocemos la realidad, y es que uno de 
cada diez autónomos podrá cobrar esas ayudas . Nueve de 
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cada diez se van a quedar sin ayudas . Y que además, después 
de tres meses de anunciar esa medida, no han visto ni un solo 
euro .

El señor Puig prometió también a todos los trabajadores 
afectados por ERTE que lo cobrarían a primeros de mes . Tres 
meses después, todavía hay gente que no ha cobrado ni un 
solo euro de esa prestación o lo están cobrando con retraso .

El señor Puig prometió que inyectaría 200 millones de euros 
de liquidez a las empresas . Tres meses después, las pymes 
están con el agua al cuello, sin liquidez y preguntándose si 
van a tener que cerrar mañana .

Usted mismo, señor conseller, prometió que pagaría el sala-
rio que les adeudan a las personas con discapacidad por su 
trabajo, a los centros especiales de empleo . Y hoy usted, con 
su voto en contra, ha condenado, ha sentenciado…, la senten-
cia de muerte a las personas con discapacidad que trabajan 
en 38 centros especiales de empleo a los que han dejado sin 
ayudas .

Señor Climent, éste es su modelo, una desastrosa gestión 
incapaz de frenar la destrucción masiva de empleos y gene-
rar riqueza; y peor aún, generar frustración y falsas e impaga-
das promesas .

Su modelo: pactar con Bildu la derogación de la reforma labo-
ral, que les permitió crear 3 millones de empleos y que pone, 
y va a poner en riesgo, el futuro de muchos empleos valencia-
nos y españoles .

Permitir también su modelo, permitir también al secreta-
rio autonómico de Empleo, al señor Nomdedéu, al máximo 
responsable, que se mofe y se burle de los fallecidos por 
el coronavirus y se burle también de las donaciones de las 
empresas privadas que han hecho donaciones de mate-
rial sanitario para suplir la incompetencia de su Consell . 
(Aplaudiments)

Y, por último, señor Climent, mantener como secretario auto-
nómico de Empleo a un condenado, a un condenado por 
defraudar a la Seguridad Social, y nuevamente reimputado 
por corrupción . (Aplaudiments) Le pregunto, señor conseller, 
por qué sigue protegiendo a un presunto corrupto en las filas 
de su conselleria como número dos . Ese es su modelo .

Nuestro modelo lo tiene registrado por escrito . Lo hemos 
hecho, le hemos hecho muchísimas propuestas durante esta 
época de pandemia .

Nuestro modelo, y se lo hemos pedido, es asumir las cuotas 
de todos los autónomos que no han podido trabajar durante 
el estado de alarma y que esas ayudas puedan llegar a todos 
los autónomos .

Le hemos pedido habilitar mecanismos para el pago inmedi-
ato de los ERTE . Y ustedes no han hecho ni caso .

Le hemos pedido inyectar liquidez a las empresas valen-
cianas, como Alemania o Francia hacen con sus propias 
empresas .

Le hemos pedido pagar de inmediato a los centros especia-
les de empleo . Hoy usted acaba de votar en contra para que 

se les pague el salario a esas personas con discapacidad, que 
todavía les adeudan seis meses de 2019 y todo 2020 .

Y poner en marcha un plan ambicioso de ayudas e incentivos 
a las empresas para el mantenimiento del empleo y evitar su 
cierre .

Por último, señor Climent, el drama social y económico ya 
es una realidad, como también lo es que ustedes siguen 
remando en la dirección contraria . Si no quieren ayudar, por 
lo menos no estorben .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

I li haurà de contestar el conseller . Honorable conseller, té 
vosté la paraula .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyor president .

Senyor Caballero, mire, el trobava a faltar, eh?, després de 
tant de temps el trobava a faltar . (Rialles)

Mire, no hem conte historietes . El seu model el coneixem, 
vostés van estar governant en el 2008 i sabem què és el que 
van fer: retallar, retallar, retallar, retallar, i aixina podríem 
estar hores, i hores i hores . Cap mesura per ajudar les perso-
nes, les persones les tenien abandonades, i sinó miren tot el 
procés d’una crisi que vostés van gestionar i de la manera que 
ho van fer .

Nosaltres primer hem abordat l’emergència . La salut és la 
base de la recuperació social i econòmica de qualsevol socie-
tat . Hem estat proactius i àgils per tal de pal·liar els efec-
tes de la inesperada disminució d’ingressos dels col·lectius i 
persones més afectades i més vulnerables amb mesures que 
vosté sap, i que ha dit i que sí que hem pagat .

Mire, ajudes a persones autònomes . A dia d’avui han cobrat 
totes! Totes estan ja pagades! I l’ajuda més gran que ha tingut 
aquest territori en tota la seua història: 57,5 milions per a 
persones autònomes . Apunte’s-ho .

Ajudes a persones afectades per ERTO amb rendes més 
baixes, arribaran a 200 .000 persones . Hui, ara fa dos hores, 
acabe de signar ja el primer pagament, i anem a seguir pagant 
en esta setmana i en la que ve cobraran les 200 .000 persones 
estes ajudes .

Ajudes a la conciliació, on s’han presentat ja al voltant de 
tres mil sol·licituds, i on arribarem a totes les peticions que 
compleixen els requisits, a totes .

A més a més he de dir-li tot el treball que hem fet . Hem 
cooperat amb els instituts tecnològics i en sectors per a 



Número 34  ¦  18-06-2020 Pàg. 1674

mantenir l’activitat econòmica, com, per exemple, amb el 
sector del tèxtil, del plàstic, del metalmecànic .

Hem donat suport a les pimes amb programes Digitalitza’t, 
Teletreball i Innova Producte de Comunitat Valenciana amb 
10 milions d’euros .

Hem redireccionat les ajudes del comerç i de l’artesania amb 
7,4 milions d’euros . I estem treballant al costat dels sectors 
productius per a reactivar el Pla estratègic de la indús-
tria valenciana, adaptar-lo al nou escenari des del diàleg, 
on abordarem des de la transversalitat i cooperació: forma-
ció i retenció de talent, important; digitalització, innova-
ció i tecnologia; relocalització i els eixos d’economia resi-
lient i arrelada a este territori; economia verda, circular, 
de les cures, cultural; economia social i cooperativisme; la 
col·laboració público-privada, però com s’ha d’entendre, de 
manera recíproca, no únicament i exclusivament que allò 
públic entre dintre del privat, al revés també .

Estem treballant un nou model laboral, perquè haurem de 
vore què fem en el teletreball, per exemple, en la conciliació, 
donada la nova situació en què anem a trobar-nos .

Transició energètica de l’economia, descarbonització, acurtar 
les cadenes de valor i subministrament .

Mire, ja li ho he dit, hi ha diverses maneres d’eixir d’una crisi, 
i tots els valencians i les valencianes recorden molt bé la 
desastrosa eixida de 2008 a 2015 .

Aquesta conselleria i aquest Consell estem i estarem sempre 
al costat de les empreses i de totes les persones treballado-
res, apostant sempre per una reactivació econòmica ràpida, 
però també sostenible i inclusiva i que garantitze els drets 
laborals i una ocupació digna .

Amb tot açò, esperem que les perspectives sociolaborals, 
que és el que preguntava vosté, siguen positives i ajuden a 
generar benestar i cohesió social . Amb el Botànic estem els 
valencianes i les valencianes molt més segurs que amb altres 
governs .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Senyories, els recorde que en acabar el Ple, que està a punt 
de finalitzar amb l’última pregunta que ens queda, ens reuni-
rem en Junta de Síndics a la sala Vinatea . A la sala Vinatea 
per qüestions de distància i de seguretat .

Sí, ara finalitzarem amb la pregunta de l’il·lustre diputat 
José Luis Aguirre, que formalitzarà a l’honorable consellera 
d’Agricultura i Desenvolupament Rural .

El senyor Aguirre Larrauri:

Gracias, señor presidente .

Buenos días . Buenos días, señora Mollà .

¿Qué ha previsto el gobierno del Consell para ayudar al 
sector de la acuicultura tras la crisis creada por el estado de 
alarma?

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà l’honorable consellera . Quan vosté vullga, 
senyora Mollà .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Gràcies .

Gràcies, senyor Aguirre, per la pregunta, perquè també 
s’emmarca en unes decisions que han passat esta setmana 
en el consell sectorial que hem tingut ministeri-comuni-
tats autònomes, on per fi, després de negociacions entre les 
comunitats i el ministeri, ja ha pogut un repartiment de fons, 
que el 75 % ho incorpora el ministeri, a través del Fons marí-
tim pesquer, i el 25 % el posa de fons propis cada comuni-
tat autònoma. I, en definitiva, farem un paquet que sumarà 
un milió d’euros directament per al sector d’aqüicultura . 
Després, ja dic, de l’oficialitat de l’aprovació d’eixe repar-
timent, que ha sigut el dilluns de vesprada, este dilluns de 
vesprada, i a partir d’ara nosaltres sacarem, lògicament tenim 
la resta, els 250 .000, 750 .000 ixen del ministeri, i sumaran 
eixe milió d’euros per al sector de l’aqüicultura .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

El senyor Aguirre concretarà la pregunta .

El senyor Aguirre Larrauri:

Gracias, señora Mollà .

Estas medidas incluyen la concesión de capital circulante y la 
compensación a las empresas de acuicultura . Esta compensa-
ción podrá concederse por la suspensión temporal o la reduc-
ción de producción y ventas de las empresas de acuicultura y 
por los costes adicionales de almacenamiento o por unidades 
destinadas a la repoblación, en el caso de la anguila . Costes, 
circunstancias y actualizaciones que hayan tenido lugar 
entre el 1 de febrero y el 31 de diciembre de 2020 .

Entonces, la producción de acuicultura en la Comunidad 
Valenciana es muy relevante, proporciona 447 empleos fijos, 
117 eventuales y un volumen de producción superior a las 


